
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2018-09-03

Plats och tid Folkets hus, Valdemarsvik ,2018-09-03, 19:00- 20:30

Beslutande Erland Olauson (S) Ted Starkås (S) Marie Lindh Eriksson (C) Malin Andersson (S)
Lars Beckman (S)
Anna Nilsson (M)

Kurt Olsson (SD)
Lars Ekblad (M)
Sigbritt Segergren (C)

Jim Andersson (SD)
Jan Karlsson (S) ordf
Leif Jonsson (KD)

Carina Thuresson (M)

Jenny Elander Ek (C)
Charlotte Kettle (S)
Jan Sturfält (SD)
Tord Andersson (NB)
Per Hollertz (M)
Örjan Carlsson (S)
Anders Carlsson (C)
Ulla Wallering Fall (S)

Bertil Eklund (NB)
Anders Bockgård (LpO)
Nhela Ali (S)
Mikael Jonsson (S)
Yvonne Janhäger (M)
Mika Liffner (MP)
Inga Ericsson (S)

Magnus Loftén (NB)

Jonas Andersson (V)
Erik Lundberg (S)
Göran Karlsson (C)
Helena von Schantz (L)
Ingemar Gustafsson (S)

Jan-Erik Anderssons (M)
plats står tom

Övriga närvarande Monika Hallberg, kommunchef Närvarande ersättare:
Eva Köpberg, sekreterare Majlis Paakkari (S) Torvald Karlsson (C)
Frida Andersson sekreterare Göran Segergren (S) Marianne Svensson (KD)

Olle Wester (V) Hans Lindahl (V)

Utses att justera Jonas Andersson (V) Anders Carlsson (C)

Justeringens

pats och tid Avdelning Service och Administration, 2018-09-07, kl 10:30

Underskrift Sekreterare .......................................... 73 - 92
Eva Köpberg

Ordförande ..........................................
Jan Karlsson (S)

Justerande .......................................... ..........................................
Jonas Andersson (V) Anders Carlsson (C)

ANSLAG/BEVIS
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdatum 2018-09-03

Datum för
anslagsuppsättande

2018-09-07 Datum för
anslags nedtagande

2018-10-01

Förvaringsplats
för protokollet

Avdelning Service och Administration, 615 80 Valdemarsvik

Underskrift ................................................................

Eva Köpberg
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Sammanträdets behöriga kungörande

Kommunfullmäktiges beslut

1. Sammanträdet är behörigt kungjort.

2. Tidpunkt för justering av protokollet
ändras till 2018-09-07 kl 10:30. Beslutet
fattas i acklamation.

Ärendebeskrivning
Kallelse till dagens sammanträde har varit
anslagen på anslagstavlan på kommunens
hemsida under tiden 2018-08-21 till 2018-09-03.
Kungörelse om tid och plats för sammanträdet
har varit införd i Norrköpings Tidningar.

Personlig kallelse har sänts till
kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare.

Justering
Sammanträdet bör justeras innan valdagen
därför föreslås en ändring av tidpunkten för
justering till 2018-09-07 kl 10:30.

_ _ _ _ _ _ _
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Information

Kommunfullmäktiges beslut

1. Informationen godkänns och läggs till
handlingarna.

Ärendebeskrivning

A. Ekonomisk uppföljning
Ekonomisk uppföljning per 2018-04-30 är
medskickad kallelsen till kommunfullmäktige.

Anders Carlsson (C) efterlyser en mer aktuell
ekonomisk uppföljning.

Under denna punkt följer en politisk debatt om
kommunens ekonomi.

B. Slutrapport från kommunfullmäktiges
demokratiberedning
Ordförande för demokratiberedningen Sigbritt
Segergren (C) ger slutrapport för
demokratiberedningens arbete i Valdemarsviks
kommun för tiden 2015-2018. Beredningen har
arbetat över partigränserna. Information ges om
beredningens uppdrag, handlingsplan och
genomförda aktiviteter. Handlingsplan och
slutrapport för perioden 2015-2018 finns på
kommunens hemsida.

Demokratiberedningen föreslår att till nästa
mandatperiod ska beredningen bli ett
remissorgan för motioner som berör
demokratifrågor samt att minst en person från
presidiet i kommunfullmäktige bör ingå i
demokratiberedningen.

C. Revisorernas granskning av kommunens
beredskap inför klimatförändringar
Rubricerad rapport har varit medsänd kallelsen.

D. Övrig information
Ingen övrig information finns att lämna.
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_ _ _ _ _ _ _
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Valärenden 2018 - Val av ny
kommunrevisor efter Bror-Tommy
Sturk (MP)

Kommunfullmäktiges beslut

2. Kommunfullmäktige återkommer med
val av ny revisor vid nästa
sammanträde.

Ärendebeskrivning
Bror-Tommy Sturk (MP) har i skrivelse 2018-05-
02 avsagt sig sitt uppdrag som revisor i
Valdemarsviks kommun. Kommunfullmäktige
godkände avsägelsen 2018-05-28 § 62.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Avdelning Service och Administration, akten
Kommunens revisorer
Kommunfullmäktige
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Valärenden 2018 - Val av ny revisor till
Samordningsförbundet Östra Götaland
efter Bror-Tommy Sturk (MP)

Kommunfullmäktiges beslut

3. Kommunfullmäktige återkommer med
val av ny revisor till
Samordningsförbundet Östra Götaland
vid nästa sammanträde.

Ärendebeskrivning
Bror-Tommy Sturk (MP) har i skrivelse 2018-05-
02 avsagt sig sitt uppdrag som revisor i
Samordningsförbundet Östra Östergötland.
Kommunfullmäktige godkände avsägelsen
2018-05-28 § 63.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Avdelning Service och Administration, akten
Samordningsförbundet Östra Götaland
Kommunfullmäktige
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Valärenden 2018 - Avsägelse från uppdrag
som revisor Anders Sjölander (M) och val
av ny kommunrevisor .

Kommunfullmäktiges beslut

4. Anders Sjölanders (M) avsägelse
godkänns.

2. Kommunfullmäktige återkommer med
val av ny revisor vid nästa
sammanträde.

Ärendebeskrivning
Anders Sjölander (M) har i skrivelse/epost 2018-
08-08 avsagt sig sitt uppdrag som revisor i
Valdemarsviks kommun.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Avdelning Service och Administration, akten
Anders Sjölander
Löner
Valpärmen
Registret
Kommunens revisorer
Kommunfullmäktige
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Valärenden 2018 - Avsägelse från
uppdrag som ersättare i
kommunfullmäktige Erik Knape (MP)

Kommunfullmäktiges beslut

5. Erik Knapes (MP) avsägelse godkänns.

2. Ny sammanräkning begärs hos
länstyrelsen.

Ärendebeskrivning
Erik Knape (MP) har i skrivelse 2018-06-25
avsagt sig sitt uppdrag i kommunfullmäktige i
Valdemarsviks kommun.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Avdelning Service och Administration, akten
Erik Knape
Löner
Registret
Länstyrelsen
Valpärmen
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Valärenden 2018 - Avsägelse från
uppdrag som ersättare i miljö- och
byggnämnden Erik Knape (MP)

Kommunfullmäktiges beslut

6. Erik Knapes (MP) avsägelse godkänns.

2. Kommunfullmäktige återkommer med
val av ny ersättare i miljö- och
byggnämnden vid nästa sammanträde.

Ärendebeskrivning
Erik Knape (MP) har i skrivelse 2018-06-25
avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i miljö- och
byggnadsnämnden i Valdemarsviks kommun.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Avdelning Service och Administration, akten
Erik Knape
Löner
Registret
Länstyrelsen
Valpärmen
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Inspektion enligt 20§
förmynderskapsförordningen (1995:379) av
överförmyndaren i Valdemarsviks kommun

Kommunfullmäktiges beslut

1. Informationen godkänns.

Ärendebeskrivning
Länsstyrelsen har den 26 april 2018 genomfört
en inspektion av överförmyndarverksamheten i
Valdemarsviks kommun. Förutom länsstyrelsens
representanter var överförmyndaren med
ersättare närvarande vid inspektionen.

Underlag för inspektionen var den årsredogörelse
som insänts till länsstyrelsen, protokoll från
föregående inspektion, anmälningsärenden som
länsstyrelsen hanterat sedan föregående
inspektion samt den stickprovsundersökning som
genomfördes i anslutning till inspektionsbesöket.

I sitt inspektionsprotokoll daterat 2018-06-13
påpekar länsstyrelsen att de fel och brister som
uppmärksammats vid inspektionen bör korrigeras
så snabbt som möjligt.

Länsstyrelsen finner skäl att rikta kritik mot
överförmyndaren gällande hur anmärkning
respektive korrigering används vid granskning av
årsräkningar. Arvodesbeslut som innebär att
huvudmannen ska stå för någon del av arvodet ska
normalt expedieras till huvudmannen.
Länsstyrelsen framhåller att det är lämpligt att
arvodesbeslutet innehåller de poster som
förordnandet kan omfatta, för att tydliggöra vad
arvodet avser. Beslut som går emot någon part ska
förses med överklagande-hänvisning och
överförmyndaren bör tillse att den är korrekt
formulerad. För att säkerställa att huvudmannen
inte riskerar att lida rättsförlust är det av stor vikt att
överförmyndaren tillser att förordnandet är korrekt
registrerat. Uppgifter som överförmyndaren erhåller
muntligen, och som tillför ärendet något, ska
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dokumenteras i en tjänsteanteckning. Om
Migrationsverket beslutar att skriva upp ett
ensamkommande barn i ålder har
överförmyndaren, när det finns anledning till det, att
göra en självständig av barnets ålder.

Länsstyrelsen framhåller särskilt att överklaganden
av överförmyndarens beslut ska hanteras i enlighet
med bestämmelserna i förvaltningslagen samt med
vad som i övrigt angivits ovan.

Överförmyndaren har för avsikt att korrigera de
brister vilka pekats ut i sammanfattande synpunkter
omgående.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Avdelning Service och
Administration 2018-07-05 och svar från
överförmyndaren 2018-06-18.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-08-13 §
122.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunsekreteraren, akten
Överförmyndaren
Länsstyrelsen
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Kommuninvest, borgensförbindelse,
regressavtal m.m.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Valdemarsviks kommun bekräftar att
ingången borgensförbindelse av den 24
maj 1994 (”Borgensförbindelsen”), vari
Valdemarsviks kommun åtagit sig
solidariskt borgensansvar såsom för egen
skuld för Kommuninvest i Sverige AB:s
(publ) (”Kommuninvest”) förpliktelser,
alltjämt gäller. Kommuninvest äger att
företräda Valdemarsviks kommun genom
att företa samtliga nödvändiga åtgärder
för ingående och vidmakthållande av
borgen enligt Borgensförbindelsen i
förhållande till Kommuninvests nuvarande
och blivande borgenärer.

2. Valdemarsviks kommun bekräftar att
regressavtalet undertecknat av
Valdemarsviks kommun den 30 augusti
2011, alltjämt gäller. Där regleras det
inbördes ansvaret mellan Kommuninvests
medlemmar för det fall Kommuninvests
borgenärer skulle framställa anspråk
gentemot någon eller några av
medlemmarna enligt
Borgensförbindelsen.

3. Valdemarsviks kommun bekräftar att
garantiavtalet undertecknat av
Valdemarsviks kommun den 30 augusti
2011, alltjämt gäller. Där regleras
Valdemarsviks kommuns ansvar för
Kommuninvests motpartsexponeringar
avseende derivat.

4. Kommunens firmatecknare utses att för
kommunens räkning underteckna alla
handlingar med anledning av detta beslut.

Ärendebeskrivning
Valdemarsviks kommun har tre avtal med
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Kommuninvest, borgensförbindelse, regressavtal
och garantiavtal som måste bekräftas vart tionde
år. Eftersom avtalen är en förutsättning för
medlemskap i Kommuninvest föreslår
förvaltningen att avtalen bekräftas genom beslut i
fullmäktige enligt Kommuninvests förslag.

Valdemarsviks kommun är medlem i
Kommuninvest ekonomiska förening.
Föreningens upplånings- och
utlåningsverksamhet bedrivs i

det av föreningen helägda dotterbolaget
Kommuninvest i Sverige AB. Samtlig långfristig
upplåning som kommunen har är placerad hos
Kommuninvest. Ett villkor för medlemskap i
föreningen är att samtliga medlemmar tecknar en
separat borgensförbindelse där medlemmarna
ansvarar solidariskt såsom för egen skuld för
Kommuninvests samtliga förpliktelser. Samtliga
medlemmar har tecknat denna förpliktelse.

Ett borgensåtagande är enligt lag endast giltigt i
tio år. Valdemarsviks kommun utfärdade sin
borgensförbindelse den 24 maj 1994 och har
bekräftat densamma genom beslut i
kommunfullmäktige den 28 september 2009, §
37. Det är således dags att bekräfta denna igen.

Utöver borgensförbindelsen har samtliga
medlemmar tecknat ett separat regressavtal med
Kommuninvest samt ett avtal om medlemmarnas
ansvar för Kommuninvests motpartsexponering
avseende derivat. Även dessa avtal är avgörande
för medlemskap i föreningen. Valdemarsviks
kommun undertecknade dessa båda avtal den 30
augusti 2011(KS-SA.2013.24) . Avtalen riskerar
att bli ogiltiga efter tio år och måste därför
bekräftas.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Avdelning Service och
Administration 2018-06-12.

Protokoll från kommunstyrelsen 2018-08-13 §
113.

_ _ _ _ _ _ _
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Beslutet skickas till
Avdelning Service och Administration, akten
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Revidering av förbundsordningen för
Räddningstjänsten

Kommunfullmäktiges beslut

2. Förslag till reviderad förbundsordning,
under förutsättning att samtliga
medlemskommuner fattar samma beslut,
godkänns.

Ärendebeskrivning
Förbundsordningen för Kommunalförbundet
Räddningstjänsten i Östra Götaland föreslås
justeras i några punkter. Dels med anledning av
hur ansvaret för tillstånd och tillsyn av förbundets
brandfarliga varor ska hanteras. Detta dels på
grund av ändringar i kommunallagen.

I förbundsordningens paragraf 3 beskrivs bland
annat hur tillsyn och tillstånd ska hanteras för
förbundets egna brandfarliga och explosiva varor.
den nuvarande skrivningen innebär att hela
ansvaret för tillsynen ligger på den nämnd som
kommunerna utser (förtydligande: den nämnd
som Valdemarsviks kommun utser). En kommun
bör inte ge tillstånd på andra kommuners vägnar
därför föreslås att detta stryks och paragrafen
kompletteras med ett nytt stycke:

”När det gäller tillstånd och tillsyn över
förbundets egen verksamhet enligt
någon av ovanstående lagstiftningar, ska
dessa hanteras av den kommun som den
tillsyns- eller tillståndspliktiga
verksamheter bedrivs i”.

Förslaget innebär att respektive
medlemskommun är ansvarig för tillsyn

och tillståndsgivning över hantering av brandfarlig
och explosiv vara som eventuellt förbundet har. I
dag finns ingen sådan hantering på
räddningsstationen i Valdemarsvik och förbundets
ledning bedömer att det inte är sannolikt att
denna typ av varor kommer att förvaras där under
överskådlig tid. är detta sker kommer
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Valdemarsviks kommun ansvara för att
tillståndsgivning och tillstånd sker. Den kostnad
som i så fall uppstår är svår att uppskatta idag.

På grund av förändringar i kommunallagen kring
delaktighet och insyn föreslås förbundsordningen
justeras gällande två punkter:

Paragraf

§9 Förbundets digitala anslagstavla
Förbundets anslagstavla finns på webbplatsen
som tillhör förbundet, www.rtog.se.

En ny paragraf läggs till:

§19 Allmänhetens rätt att ställa frågor om
årsredovisningen
Den som är folkbokförd i någon av förbundets
medlemskommuner har rätt att ställa frågor vid
det kommunfullmäktigesammanträde där
förbundets årsredovisning behandlas. Rätten
gäller under förutsättning att:

· frågan ställs till kommunfullmäktige i den
kommun personen är folkbokförd i.

· frågan handlar om sådant som förbundet
ansvarar för.

· frågan är skriftlig och undertecknad.

· namnförtydligande samt adress och
telefonnummer finns med.

· frågorna ska skriftligen ha lämnats in till
kommunen senast 3 veckor innan
sammanträdet.

De föreslagna förändringarna i
förbundsordningen träder i kraft från och med den
1 oktober 2018.

Beslutsunderlag
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-06-11 §
105.

_ _ _ _ _ _ _

http://www.rtog.se
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Beslutet skickas till
Kommunchefen, akten
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Förslag på folkhälsostrategi

Kommunfullmäktiges beslut

3. Strategi för en god och jämlik hälsa
2018-2022 antas.

4. Reglementet för kommunstyrelsen
revideras till att 4 § omfattar strategiska
folkhälsofrågor.

Ärendebeskrivning
Under 2017 startade Valdemarsviks kommun och
Region Östergötland (den lokala vårdcentralen)
en satsning för att förbättra folkhälsan bland
invånarna i Valdemarsvik. En samfinansierad
folkhälsoutvecklare har anställts med uppdraget
att stödja arbetet med att forma en hållbar
struktur för det gemensamma folkhälsoarbetet
samt att driva och samordna de områden
kommunen och Regionen enas om att prioritera
framåt.

För att identifiera utvecklingsområden för
folkhälsan i Valdemarsvik har en kartläggning av
folkhälsan genomförts och en workshop med
politiker respektive representanter från de båda
huvudmännen har hållits. Dessa arbeten har
resulterat i ett förslag till strategi för det framtida
folkhälsoarbetet. Syftet med folkhälsostrategin är
att peka ut vilka områden som behöver prioriteras
för att uppnå det övergripande folkhälsomålet, En
god och jämlik folkhälsa i Valdemarsvik. Strategin
beskriver också hur arbetet ska genomföras och
organiseras för att bli hållbart över tid. Strategin
innehåller följande fokusområden:

· Psykisk ohälsa

· Kost och fysisk aktivitet

· Trygghet

· Alkohol, narkotika och tobak

· Föräldraskapsstöd

För att arbetet med folkhälsostrategin
ska bli framgångsrikt krävs en hållbar struktur.
Roller, ansvar och genomförandeprocess
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behöver vara tydligt, såväl inom respektive
organisation som mellan kommunen och Region
Östergötland. Ett gemensamt styrdokument
kräver en nära samverkan bland berörda. Detta
skapas via tvärsektoriella styr- och arbetsgrupper
som arbetar med handlingsplanerna systematiskt
i en gemensam process.

Kommunstyrelsens arbetsutskott har ansvaret för
att följa arbetet med folkhälsostrategin.
Kommunens och vårdcentralens högsta
tjänstemannaledning föreslås utgöra styrgrupp för
folkhälsoarbetet och en utvecklingsgrupp uppdras
att driva arbetet med att förverkliga
folkhälsostrategin. Detta genom att planera och
verkställa åtgärder för de prioriterade
fokusområdena i verksamheterna samt i
samverkan med civilsamhället. Styrgruppen
ansvarar för att det finns förutsättningar att
genomföra de åtgärder som beslutas om.
Folkhälsoutvecklaren leder och samordnar
utvecklingsgruppens arbete och rapporterar
löpande till styrgruppen och arbetsutskottet.

Beslutsunderlag
Skrivelse från folkhälsoutvecklaren med förslag
till folkhälsostrategi.
Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott
2018-05-16 § 55.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-06-11 § 96.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Staben, akten
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Avfallsplan

Kommunfullmäktiges beslut

5. Förslaget till ny Avfallsplan för perioden
2018 – 2022 antas.

Ärendebeskrivning
Avfallsplanen i kommunen har löpt ut och en ny
plan finns framtagen för implementering i
verksamheterna och i kommunen. Planen går i
linje med nationella och regionala mål.

Den nya planen följer i stora drag den gamla i sin
struktur. Skillnader är att texter har anpassats
efter de mål och riktlinjer som finns internationellt
och nationellt. Vi har arbetat om målen för att
komma högre i avfallstrappan de närmaste 4
åren. Det finns mål där vi ska se över
insamlingssystemet, samarbete med
Söderköpings kommun med mera.

Under 2017 har utställning skett av planen. Detta
har genomförts genom remittering och utställning
av förslaget till avfallsplan. Förslaget
tillgängliggjordes för allmänheten genom
utställning i kommunhuset samt via kommunens
hemsida under sommaren 2017.

Förslaget till avfallsplan skickades på remiss till:
Centerpartiet, Förpacknings- och
tidningsinsamlingen, Kristdemokraterna,
Återvinningsindustrierna, Landsbygdspartiet
oberoende, Centrumhuset i Valdemarsvik AB,
Liberalerna, Valdemarsvik
Etableringsaktiebolag, Miljöpartiet, Guldnyckeln
fastigheter AB, Moderata samlingspartiet, HSB,
Nybyggarpartiet, Hyresgästföreningen,
Socialdemokratiska arbetarpartiet, Länsstyrelsen
i Östergötland, Sverigedemokraterna,
Söderköpings kommun, Vänsterpartiet,
Åtvidabergs kommun, Miljökontoret i
Valdemarsvik, Västerviks kommun,
Kommunstyrelsen, Stiftelsen Håll Sverige Rent,
Miljö- och byggnämnden, Renall AB, El-kretsen,
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SUEZ Recycling AB

Remissvar har inkommit från:
FTI, Kenneth Wallmark, Miljökontoret,
Söderköpings kommun, Västerviks kommun,
Länsstyrelsen, Renall AB. Svaren finns i ärendet
KS-TEK.2016.35.

Svaren har gåtts igenom av tjänstemän och
Ångpanneföreningen under hösten 2017.
Därefter har planen reviderats utifrån de
synpunkter som kom in. Felskrivningar har rättats
och uppföljning av några mål har förtydligats för
att underlätta uppföljningen av målen.

Till dessa dokument kommer en jämförelse
mellan gamla och nya planen för att det ska bli
lättare att förstå skillnaderna.

Förslag och yrkanden
Erland Olausson (S) föreslår att beslutet från
kommunstyrelsen: "Ett medskick görs till
budgetberedningen att miljömålen måste
tydliggöras (en avgift måste till exempel betalas
för att kompostera)" stryks.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Sektor Samhällsbyggnad och
Kultur 2018-05-07.
Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott
2018-05-16 § 33.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-06-11 § 93.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektor Samhällsbyggnad och Kultur, akten
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Grävning i kommunal mark- anvisningar

Kommunfullmäktiges beslut

6. Nuvarande dokument om grävning i
kommunal mark från 1999-08-30 § 69
upphävs.

7. Nytt dokument om grävning i
kommunal mark, daterat 2018-05-30
antas.

8. Delegation ges till sektorchef att årligen
uppdatera eventuella lagändringar och
länkar i dokumentet om anvisningar.
Detta skrivs in i gällande
delegationsordning.

Ärendebeskrivning
För grävning i kommunal mark ställs flera krav på
entreprenörer. Dessa krav är till största delen
lagstadgade och ska följas. Valdemarsviks
kommun har ett dokument kring detta som är
beslutat 1999 och innehåller en del felaktigheter.
Det saknas också beslut om sanktionsavgifter vid
överträdelse av bestämmelser. Därför har en ny
version arbetats fram som är mer överskådlig och
lätt att ta till sig. Det minskar risken för
felaktigheter och missar under grävarbetet.

Det nu gällande dokumentet är ålderdomligt och
onödigt omfattande. Det är ett stort och tungt
dokument som inte inbjuder till läsning. Det
innehåller flera upprepningar och textavsnitt som
egentligen inte behöver finnas där. Det mesta
styrs genom lagar och andra regelverk så det nya
dokumentet innehåller endast viss allmän
information samt sådant som gäller för vår
kommun och våra förhållanden. I övrigt hänvisas
till gällande lagar och regler, vilket gör att
dokumentet blir lättläst.

Det är också tydligt angivet i dokumentet vilka
avgifter som gäller vid överträdelser, samt
kostnad för att hyra mark för upplag och bodar
med mera.
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Dokumentet ska regelbundet ses över och hållas
ajour avseende regelverk och lagrum. Detta kan
ske utan politisk ärendehantering.
Den föreslagna taxan ska ligga kvar till det
bedöms vara dags att ändra den. Det sker då
med erforderlig ärendegång till
kommunfullmäktige för beslut.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Sektor Samhällsbyggnad och
Kultur.
Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott
2018-06-13 § 68.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-08-13 §
121.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
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Sektor Samhällsbyggnad och Kultur, akten
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Avgift för transport av avliden

Kommunfullmäktiges beslut

1. I de fall kommunen ansvarar för transport
av avliden till bårhus debiteras dödsboet
den faktiska kostnaden för transporten.

Ärendebeskrivning
Kommunen har, enligt 1§ hälso- och
sjukvårdslagen, ansvar för
att ta hand om dem som avlider i särskilda
boendeformer. Kommunen ansvarar för transport
och förvaring av avlidna i avvaktan på kistläggning.
För denna transport har kommunen avtal.

Kostnaderna för transporten framgår av avtalet och
är under perioden
2018-05-01 - 2019-04-30:
Vardagar klockan 08.00 – 18.00 990 kronor
Övriga tider

1 980 kronor

Efter 2019-04-30 väntas Valdemarsviks kommun
vara med på ett nytt avtal som upphandlas av
Regionen.

Kommunen har rätt att enligt bestämmelserna om
avgifter 17 Kapitlet hälso- och sjukvårdslagen ta ut
avgift i samband med omhändertagande av
avlidna. Avgiften ingår inte i kommunens maxtaxa
för äldreomsorg.

Fram till och med den 30 april 2018 uppgick
kostnaderna för transporten till 90 kronor per
transport. Detta bedömdes vara en för låg kostnad
för att
fakturera.

För de fall kommunen handhar transporten av den
avlidna föreslår förvaltningen att de kostnader som
debiteras dödsboet är samma som
kommunen betalar enligt gällande avtal.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Sektor Stöd och Omsorg 2018-
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05-28.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-08-13 §
115.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektor Stöd och Omsorg, akten
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Motion - Stöd- och omsorgsboende i
Valdemarsvik

Kommunfullmäktiges beslut

9. Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservation
Centerpartiet och Landsbygspartiet Oberoende
reserverar sig mot beslutet.

Ärendebeskrivning
Centerpartiet i Valdemarsvik har lämnat en
motion till kommunfullmäktige gällande stöd- och
omsorgsboende i Valdemarsviks tätort. I
motionen föreslås att en parlamentarisk grupp
ska tillsättas för att ta fram alternativa förslag till
byggnation av vård- och omsorgsboende på
Vammarhöjden.

Bakgrund till förslaget är att en diskussion förs
om hur renovering och till- eller nybyggnation
gällande nuvarande fastigheten Vammarhöjden
ska ske. Centerpartiet menar att en nybyggnation
inte givet ska ske i anslutning till den nuvarande
fastigheten.

Uppdraget till en parlamentarisk grupp skulle vara
att utreda för- och nackdelar med alternativa
placeringar av ett nytt boende.

Fastigheten Vammarhöjden ägs av Region
Östergötland. En förstudie gällande samarbete
och fortsatt samlokalisering av både Regionens
lokala verksamheter och kommunens
äldreomsorg samt hälso- och sjukvård
genomfördes under våren 2017.

Arbetet resulterade i en slutrapport som pekar på många
fördelar med att fortsatt samlokalisera de verksamheter
som berörs. Förstudien visade på att en ökad
samlokalisering av verksamheterna kan ge ytterligare
positiva effekter för det verksamhetsinriktade projektet
”Vårdsamverkan i Valdemarsvik”. Exempel på detta är
samarbetet runt patienter som läggs in på
närsjukvårdsplatser, samarbete i PAH-vården,
samlokalisering i familjecentral, barnhälsa mm.
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Även om en tillbyggnad av fastigheten inte kan
göras, utan en ny fastighet ska uppföras i
anslutning till den nuvarande, bedöms närheten
vara central för att klara de intentioner som finns i
det samverkans-projekt som pågår. Intentionerna
är att skapa ett vård- och omsorgscentrum på
Vammarhöjden, vilket är en strategiskt viktig
framtidsfråga för kommunen.

Valdemarsviks kommun har i Boendeutredningen
från 2016 och även i andra sammanhang uttryckt
att det är en bra lösning att Regionen står för
renovering och tillbyggnation av sin fastighet.
Kommunen är, som hyresgäst, införstådd med att
en hyreshöjning kommer att ske, när om- och
tillbyggnationen är klar. Att stå som byggherre för
ett helt nytt boende bedöms vara ett mycket stort
investeringsprojekt för kommunen, som kommer
att ta stora resurser i anspråk för projektering och
genomförande.

Att i detta skede, efter förstudie och under ett
pågående projekt, tillsätta en parlamentarisk
grupp för att diskutera lokaliseringsfrågor,
bedömer vi vara olämpligt. Det kan äventyra
”Vårdsamverkansprojektet” genom att skapa en
osäkerhet om vad kommunen egentligen vill och
strävar efter, vilket vi också bedömer vara
olyckligt.

Förslag och yrkanden
Jenny Elander Ek (C) yrkar bifall till motionen.

Ulla Wallering Fall (S) yrkar bifall till
kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång
Ordförande finner att det finns två förslag till
beslut, dels kommunstyrelsens förslag och dels
Jenny Elander Eks (C) förslag om bifall till
motionen.

Ordförande ställer förslagen mot varandra och
finner att kommunfullmäktige antagit
kommunstyrelsens förslag.

Beslutsunderlag
Skrivelse från kommunchefen 2018-05-08 med
förslag till svar på motionen.
Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott
2018-05-16 § 57.
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Protokoll från kommunstyrelsen 2018-06-11 § 98.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektor Stöd och Omsorg, akten
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Motion - Utveckla ett
Självmordsförebyggande arbete

Kommunfullmäktiges beslut

1. Motionen bifalls.

2. Utvecklingsgruppen för det lokala
folkhälsoarbetet uppdras att arbeta med
självmordsförebyggande arbete.
Arbetet ska även innefatta
utbildningsinsatser till anställda i
Valdemarsviks kommun för att stärka
kunskapen om tidiga insatser för att
förebygga suicid.

3. Arbetet ska rapporteras till
kommunstyrelsen under våren 2019.

Ärendebeskrivning
Rubricerad motion har inlämnats av
Moderaterna.

Precis som motionen anger så behöver
kommunen utveckla ett självmordsförebyggande
arbete.

Hösten 2017 genomfördes en kartläggning av
folkhälsan i Valdemarsvik. Kartläggningen har
identifierat flera områden som är särskilt
angelägna att kraftsamlas kring för att förbättra
folkhälsan, varav psykisk ohälsa och suicid är
ett. För att nå målet ”en god och jämlik
folkhälsa” har en strategi för folkhälsoarbetet
tagits fram och en styrgrupp och
utvecklingsgrupp utsetts för att förverkliga
strategin och dess fem fokusområden. Den
lokala primärvården finns representerad i båda
grupperna då de båda huvudmännen påbörjar
en gemensam satsning för att utveckla
folkhälsan i Valdemarsvik.

Brister vi ser är händelseanalysarbetet som ska
göras efter att det tragiska inträffat. Vilka rutiner
ska följas? Hur ska stöd erbjudas till de
efterlevande? Vi behöver ha en uppföljning med
hjälp av att arbeta upp ett system för
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händelseanalys. Se Folkhälsomyndighetens
information samt introduktionsfilm med Ulla-
Karin Nyberg.

Kommunen har arbetat med suicidprevention
sedan 2015. Kommunen har en arbetsgrupp
som tillsammans har tagit fram en informations-
guide vid psykisk ohälsa som visar var du kan
vända dig vid en akut situation samt vilka
stödinsatser som finns om man mår dåligt
psykiskt.

Exempel på utbildningar som finns idag är;
Första hjälpare psykisk hälsa, MHFA (Mental
Helth First Aid). Vi har tre instruktörer som
utbildar medarbetare inom stöd och omsorg. De
kan utbilda inom alla tre inriktningarna, barn och
unga är på 14 timmar, vuxna och äldre är på 12
timmar. Det finns också en webbaserad
utbildning SPiSS, Suicidprevention i svensk
sjukvård, har tagits fram för att öka kunskap om
suicid. Den finns i tre olika steg och tar ca 20-
30 minuter att genomföra.

Förvaltningen föreslår att motionen och dess
syfte bifalls. Utvecklingsgruppen för
folkhälsoarbetet uppdras därför att frågor som
avser förebyggande arbete avseende suicid ska
hanteras av denna grupp.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Sektor Stöd och Omsorg 2018-
06-05.
Kommunstyrelsens stöd- och omsorgsutskotts
protokoll 2018-06-12 § 19.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-08-13 §
116.
_ _ _ _ _ _ _
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Beslutet skickas till
Sektor Stöd och Omsorg, akten
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Motion - Breddning m m av kurvan på
Holmtebovägen vid Vadet

Kommunfullmäktiges beslut

1. Motionen avslås.

Ärendebeskrivning
Landsbygdspartiet oberoende har, genom Anders
Bockgård, inkommit med en motion i
ovanstående ärende den 5 september 2017. I
motionen beskrivs kurvan på Holmtebovägen
som skarp och livligt trafikerad av både tung och
lätt trafik och oskyddade trafikanter. Kurvan
behöver breddas, siktsprängas och buskröjas och
det föreslås att kommunen med kraft bör lyfta
frågan till väghållaren. Till ärendet har lagts att
trafikmängden kommer att öka, med en
förestående byggnation av ny förskola i Sörby.

Väg 737 är en av de mindre vägarna i länet.
Trafikmängden var vid den senaste mätningen
2009, ca 350 fordon per dygn, så en relativ
mängd idag ligger kanske runt 400 fordon per
dygn. Sträckan som avses ligger inom
tättbebyggt område med en begränsning av
hastigheten till 50 km/tim.

Kurvan som beskrivs är inte på något sätt unik för
landsbygdsvägar och trafiklagstiftningen är
mycket tydlig med att hastigheten ska anpassas
till vad situationen kräver. Hänsyn ska visas de
som bor eller uppehåller sig längs vägen och
särskild hänsyn ska tas till barn och äldre.

Erfarenheten vid breddning av vägar är att
hastigheten också ökar. Det medför att vägen blir
mer riskabel att färdas på som oskyddad
trafikant, då fordonen kommer med en högre
hastighet än idag. Vi vet ju att, trots att det finns
en mycket bra och säker gång-och cykelväg norr
om Folkparkskullen, så väljer ändå en del
oskyddade trafikanter att ta sig längs väg 737.
Det beteendet är svårt att ändra på, men vi ska
inte trycka på vägåtgärder som gör det sämre för
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de som gör det valet för sin färd, även om det är
ett olämpligt val.

Förvaltningen ser därför inte skäl till att driva
frågan vidare med väghållaren.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Sektor Samhällsbyggnad och
Kultur 2018-05-30.
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll
2018-06-13 § 66.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-08-13 §
119.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektor Samhällsbyggnad och Kultur, akten
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Motion - Ringlinje i Valdemarsviks tätort

Kommunfullmäktiges beslut

10. Motionen förklaras besvarad med
motivering att ärendet är under
utredning.

Ärendebeskrivning
Sverigedemokraterna Valdemarsvik har genom
Kurt Olsson lagt en motion om att införa en
ringlinje i Valdemarsvik. Linjen skulle kunna bestå
av två turer per dag och vara gratis för
pensionärer.

Kollektivtrafik får bedrivas av trafikhuvudmannen.
Kommunen kan på frivillig basis ordna
kompletteringstrafik. Det ärendet är under
utredning och en första resbehovsundersökning
pågår.

I och med detta ska motionen förklaras besvarad,
med motivering att ett sådant ärende redan finns
och är under utredning.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Sektor Samhällsbyggnad och
Kultur 2018-05-29.
Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott
2018-06-13 § 67.
Protokoll från kommunstyrelsen 2018-08-13 §
120.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektor Samhällsbyggnad och Kultur, akten.
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Motioner, interpellationer och frågor

Kommunfullmäktiges beslut

1. Motionerna lämnas till kommunstyrelsen
för beredning.

Ärendebeskrivning
Vid dagens sammanträde överlämnas följande
motioner:

· Från Jan Sturfält (SD) : "Anställa en
kommunvägledare/kommunombudsman
eller samarbeta med någon annan
kommun". Dnr KS-SA 2018.72

· Från Jan Sturfält (SD): "Införa systemet
Intraphone". Dnr KS-SA 2018.74.

· Från Jan Sturfält (SD): "Anställa
kommunala ordningsvakter". Dnr
2018.73.

· Från Jan Sturfält (SD): "Lika lön för lika
arbete". Dnr KS-SA 2018.76.

· Från Jan Sturfält (SD): "Ta fram tomt för
55+ boende". Dnr KS-SA 2018.75.

· Från Mika Liffner (MP): "Tankställe för
biogas". Dnr 2018.71.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Handläggare, akter
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Avslutning

Ordförande förklarar sammanträdet avslutat och
tackar ledamöter och ersättare för den gångna
mandatperioden.

Ledamöter och ersättare tackar ordförande för
den gångna mandatperioden genom Erland
Olausson (S).

_ _ _ _ _ _ _
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